
 

Αθήνα, 16 Ιουνίου 2025 

 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

Θέμα: «Απουσία ενημέρωσης, αδυναμία αντιμετώπισης των κρουσμάτων ευλογιάς και καθυστέρηση της 

προκήρυξης του νέου μέτρου 5.2 αφανίζουν την Ελληνική κτηνοτροφία»   

 

Παρά τις επανειλημμένες Κυβερνητικές ανακοινώσεις για αποτελεσματική αντιμετώπιση της ζωονόσου της ευλογιάς των 

αιγοπροβάτων, καθημερινά εμφανίζονται νέες εστίες σε περιοχές τόσο εντός όσο και εκτός των  οριοθετούμενων απαγορευμένων 

ζωνών. Η τρέχουσα επιδημιολογική κατάσταση κρίνεται ιδιαίτερα ανησυχητική και σύμφωνα με την ΕΚΤΕΛΕΣΤΙΚΗ ΑΠΟΦΑΣΗ 

(ΕΕ) 2025/859 ΤΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ της 30ής Απριλίου 2025 η νόσος εξακολουθεί να κυκλοφορεί παρά τα μέτρα που έχουν ήδη 

εφαρμοστεί ακόμη και εντός των απαγορευμένων ζωνών που έχουν  οριοθετηθεί. 

Δυστυχώς όμως την κρισιμότητα της κατάστασης και την αγωνία για τη διασπορά της ευλογιάς των αιγοπροβάτων δεν 

δείχνουν να την συμμερίζονται οι Ελληνικές αρμόδιες αρχές, καθώς απουσιάζει πλέον η επίσημη ενημέρωση τόσο για τις νέες 

εστίες που εμφανίζονται όσο και για τα ακριβή στοιχεία για τον αριθμό των ζώων που θανατώνονται.  

 Βέβαια την ίδια τακτική της ‘σιωπής’ έχει επιλέξει το αρμόδιο Υπουργείο και για την προκήρυξη του νέου μέτρου 5.2. που 

αφορά στην αντικατάσταση του ζωικού κεφαλαίου που θανατώθηκε από τις ζωονόσους της ευλογιάς και της πανώλης,  για το 

οποίο μάλιστα ο αρμόδιος Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων κ. Κελλας σε απάντησή του - ένα μήνα πριν 

19/05/2025 - στην με αρ. 885/12-5-2025 επίκαιρη ερώτησή μου, δήλωσε ότι «Επίκειται άμεσα, εντός των επόμενων ημερών, η 

έκδοση της Κοινής Υπουργικής Απόφασης και θα ακολουθήσει η έκδοση της πρόσκλησης». 

Επειδή μόνο οι ανακοινώσεις για επικείμενη  έκδοση της πρόσκλησης του μέτρου 5.2. δεν αρκούν για την αντικατάσταση 

του ζωικού κεφαλαίου που θανατώθηκε από τις ζωονόσους της ευλογιάς και της πανώλης, 

Επειδή οι κτηνοτρόφοι ένα χρόνο τώρα παραμένουν ακόμη χωρίς οικονομική στήριξη για την απώλεια εισοδήματός τους 

εξαιτίας της θανάτωσης των ζώων τους και κινδυνεύουν με οικονομικό αφανισμό, 

Επειδή απουσιάζει η επίσημη ενημέρωση από τις Ελληνικές Αρχές για την ακριβή επιδημιολογική κατάσταση και τις 

πραγματικές διαστάσεις της ζωονόσου,  

Επειδή η απουσία ενημέρωσης ενισχύει την ανεξέλεγκτη  διάδοση της ζωονόσου και την εμφάνιση νέων εστιών ακόμη και 

σε περιοχές εκτός των απαγορευμένων ζωνών που οριοθετήθηκαν, 

Επειδή η αδυναμία αρχικής ιχνηλάτισης της ζωονόσου της ευλογιάς έχει οδηγήσει σε πανελλαδική διασπορά της 

ασθένειας, 

Επειδή πλέον ακριβής και εμπεριστατωμένη ενημέρωση προέρχεται μόνο από τις Ευρωπαϊκές αρχές και  η Πολιτεία 

οφείλει να ενημερώνει λεπτομερώς και να κοινοποιεί τα ακριβή της επικρατούσας  κατάστασης των ζωονόσων για περιορισμό και 

αποφυγή εξάπλωσής τους.  

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός  

 

1. Ποια είναι η ακριβής επιδημιολογική κατάσταση της ευλογιάς στη χώρα μας για ποιους λόγους έχει σταματήσει η 

επίσημη σχετική ενημέρωση και υπάρχουν μόνο αποσπασματικές ενημερώσεις από τις Περιφέρειες  για την 

εμφάνιση νέων εστιών; Ακολουθήθηκαν όλες οι προβλεπόμενες και προτεινόμενες επιστημονικές μέθοδοι (ακόμη 

και εργαστηριακές) διερεύνησης κρουσμάτων ευλογιάς; 

2. Πότε επιτέλους προτίθεται να προκηρύξει το νέο μέτρο 5.2 για την  αντικατάσταση του ζωικού κεφαλαίου που 

θανατώθηκε από τις ζωονόσους της ευλογιάς και της πανώλης; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Κόκκαλης Βασίλειος 
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